

To the attention of President of UEFA, Mr. Aleksander Čeferin,

Euskal Herria Bildu (EH Bildu) is the second main political party in Bilbao's City Hall as in the whole Basque Country. We are writing to you to welcome you to our city and **call you upon to become an important active so that the Basque national soccer team is be able to officially participate in the UEFA's competitions.** We are talking, of course, about the European Championship 2020 and the correspondent league table that precedes it, including the welcome gala where our national team will welcome you, as the great and passionate hosts we are, here at the Stadium of San Mamés.

We belong to a city and country intensely rooted to soccer. Athletic Club is one of the main icons in Bilbao and its supporters are a reference in whole Europe. Proof of which was the massive moving to Manchester last march 2012, or the exemplary behavior during the UEFA Europe League final celebrated in Bucarest in May of that same year. Bilbao lives soccer with passion considering that Basques truly love sports.

We have no doubt that Bilbao will be a perfect headquarters for the European Championship 2020, but we strongly believe it would be even better if the Basque National Team were allowed to participate. It is also a **majority request of the Basque Parliament, supported by the main political parties, social movements and sport associations. According to many surveys a high percentage** of our society supports this request as well, and of course with a big backing of soccer players.

Between its members, UEFA itself has federations with no State representation; England, Wales, Scotland and North Ireland, or the most recent ones, Gibraltar and Faroe Islands. We also find the case of Kosovo, recognized only by 109 of the 193 members that conform the UN. There are also few examples of sport clubs as well: Monaco plays in Ligue 1, Swansea at the Premier League and Vaduz of Liechtenstein in Switzerland.

You come from a very tiny and beautiful country named Slovenia, quite similar in population and topography to ours. Your country has a tireless youth team, source of talent and inspiration for whole Europe. Us, Basques would like to compete with the rest of European national teams like your country does. Slovenia is an example we focus on, due to the sport legacy some of your compatriots left in the Basque Country: Dalibor Stevanovic, Jaka Blazic or Sasha Vujacic.

Therefore, **we request you remove the veto so that Basque soccer national teams can have full rights to become members of the UEFA**, being able to be hosts of the coming UEFA Euro 2020 in Bilbao. We hope you become an important ally to us, this way, European soccer will have a new high level team among its members and we will get one of the bests soccer supporters in the world.

Finally, we want to lend you a hand for future friendly and fluid contacts with you, as much as with UEFA.

**Yours faithfully,**

Aitziber Ibaibarria Etxebarrieta

A la atención de Mr. Aleksander Čeferin, presidente de la UEFA

Desde Euskal Herria Bildu, segunda fuerza en el Ayuntamiento de Bilbao y también en el conjunto del País Vasco, nos dirigimos a usted para darle la bienvenida a nuestra ciudad y **emplazarle a que sea un activo importante para que las selecciones vascas de fútbol puedan competir de forma oficial** en las competiciones oficiales organizadas por la UEFA. Entre ellas, por supuesto, la UEFA Euro 2020 y su pertinente fase de clasificación, para después poder ejercer como un apasionado y magnífico anfitrión en la sede que albergará San Mamés.

Pertenecemos a una ciudad y un país estrechamente vinculado al fútbol. El Athletic es uno de los grandes iconos de Bilbao y sus hinchas una referencia en toda Europa. Prueba de ello es el desplazamiento masivo a Manchester en marzo de 2012 o el ejemplar comportamiento en la final de la UEFA Europa League celebrada en mayo de ese mismo año en Bucarest. Bilbao vive con pasión el fútbol, ya que los y las vascas sentimos verdadero amor por el deporte.

No tenemos ninguna duda de que Bilbao será una magnífica sede de la UEFA Euro 2020, pero creemos que aun sería mejor si la selección vasca pudiese participar. Es una **demandas mayoritaria del Parlamento vasco, apoyada por los partidos políticos mayoritarios, movimientos sociales y asociaciones deportivas, un porcentaje elevadísimo de la sociedad** según varias encuestas y que goza de respaldo también por parte de las y los futbolistas.

La propia UEFA dispone de **federaciones que son miembros de la misma sin representar a un Estado**. Es el caso de las históricas Inglaterra, Gales, Escocia e Irlanda del Norte o las más recientes Gibraltar e islas Feroe. También está el caso de Kosovo, reconocido únicamente por 109 de los 193 Estados miembros de las ONU. A nivel de clubes, también existen ejemplos, el Mónaco juega la Ligue 1, el Swansea la Premie League y el Vaduz de Liechtenstein en Suiza.

Usted procede de un pequeño y bello país llamado Eslovenia, con población y orografía similar a la vasca. Que cuenta con una inagotable cantera deportiva, fuente de talento e inspiración en toda Europa. **A las y los vascos nos gustaría poder competir ante el resto de selecciones europeas como hace su país**. Un ejemplo y espejo en el que nos fijamos, también debido al legado deportivo que han dejado compatriotas suyos como Dalibor Stevanovic, Jaka Blazic o Sasha Vujacic en el País Vasco.

Por ello, **le pedimos que levante el veto a las selecciones vascas de fútbol y que las mismas puedan ser miembro de pleno derecho en UEFA**, pudiendo así ejercer como anfitriones en la UEFA Euro 2020 que se celebrará en Bilbao. Deseamos qué en ese camino, usted sea un aliado importante, el fútbol europeo ganaría una selección de altísimo nivel competitivo y disfrutaría además de una de las mejores aficiones de todo el mundo.

Atentamente, nos despedimos con la mano tendida para mantener cordiales y fluidas relaciones tanto con usted como con la UEFA en el futuro.

Muchas gracias

Aitziber Ibaibarriaga Etxebarrieta